
Konference pro politiky a pracovníky veřejné správy

V regionu kraje Vysočina proběhla v rámci projektu Vysočina 21 řada setkání se 
zástupci obcí a měst v kraji Vysočina. Pět z nich byly konference určené přímo pro 
politiky. Setkání proběhla v Havlíčkově Brodě 10. 12. 2009; v Třebíči 23. 2. 2010, ve 
Žďáru nad Sázavou 10. 3. 2010, v mikroregionu Novoměstsko 15. 2. 2010 a v 
mikroregionu Pelhřimovsko 18. 2. 2010.

Cílem těchto konferencí bylo seznámit starosty obcí s tím, co to je místní Agenda 21 
a jak tento přístup podporuje udržitelný rozvoj na komunální úrovni. V této souvislosti 
byl také představen projekt Vysočina 21 financovaný z prostředků Revolvingového 
fondu Ministerstva životního prostředí, který zavádění Agendy 21 podporuje.

„I když kraj již tři roky zavádění MA 21 na místní úrovni finančně podporuje, někteří 
starostové o tom stále neví. Někdy je to právě proto, že v písemné podobě je pro ně 
tato problematika těžko pochopitelná. To tyto konference určitě změnily,“ zhodnotil 
přínos realizovaných setkání Martin Hyský, radní kraje pro oblast regionálního 
rozvoje. Konference starostů mikroregionu Pelhřimovsko podpořil svoji účastí také 
hejtman kraje Vysočina Jiří Běhounek. Pro některé starosty to byla jedinečná 
příležitost diskutovat s ním o problémech, které ve svých obcích řeší, které však ne 
vždy spadají do kompetence kraje.
Setkání starostů na Žďársku navštívila Marie Černá, bývalá náměstkyně hejtmana 
pro regionální rozvoj, která místní Agendu 21 na úrovni kraje zavedla. „Jsem ráda, že 
počet realizátorů Agendy 21 v kraji přibývá. Je to jenom potvrzení smysluplnosti naší 
práce, kterou jsme v roce 2004 začínali. Vážím si toho, že současné vedení kraje 
tento směr nadále podporuje,“ řekla při diskusi se starosty o nových trendech 
v oblasti rozvoje veřejné správy.
Vysokou účast starostů podpořilo i představení novelizovaných služeb kraje, kterými 
zajišťuje pravidelné informování zájemců o novinkách v dotační politice a podporu při 
zpracování projektů. Představen byl také zcela nový program Fondu Vysočiny 
Bioodpady 2010, který podporuje tvorbu uceleného systému nakládání 
s bioodpadem v obcích. Tyto informace byly provázány s přednáškou zástupce 
ekologické agentury ZERA o nutnosti omezit skládkování bioodpadů, které stanovuje 
legislativa. 

Správné plánování a realizace rozvojových aktivit se neobejde bez zapojení všech 
aktérů na místní úrovni. Proto byla účastníkům představena činnost KOUS Vysočina, 
o.s., které zastřešuje nestátní neziskové organizace v rámci celého kraje. Toto 
sdružení nabízí obcím poradenství a zprostředkování spolupráce s místními 
neziskovými organizacemi, pokud jejich činnost obec dosud nemonitoruje. Všem 
neziskovým organizacím v obcích pak nabízí pomoc se zpracováváním projektů a 
řešením problémů, které souvisí s jejich činností.

Starostové tato setkání hodnotili kladně a shodli se na potřebě jejich pravidelného 
opakování.

Více informací: Marta Vencovská, Odbor regionálního rozvoje kraje Vysočina; telefon: 564 602 556, e-
mailvencovska.m@kr-vysocina.cz; www.kr-vysocina.cz/zdravykraj




